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FN-forbundets bestyrelsesmøde den 14. februar 2023 
Til stede: Ditte Ingemann Hansen, Finn Reske-Nielsen, Trine Marqvard Jensen (til de fleste punkter), Caroline 

Lauritsen, Hanne Severinsen, Holger Hansen, Victoria Davidsen. 

Ikke til stede: Jens Wandel (orlov), Roya Moore, Mette Gjerskov.  Følgende ikke-tilstedeværende havde 

fremsendt tilkendegivelser til indstillingerne, så mødet dermed var beslutningsdygtigt: Berit Asmussen, Jørgen 

Estrup, Karin Munkholm, Kim Frederichsen, Lena Jørgensen. 

Fra sekretariatet: Torleif Jonasson (referent). 

 

1. Formalia 

1.a Dagsorden blev godkendt. 

1.b Det endelige referat fra bestyrelsesmødet den 15. december 2022, med Jørgen Estrups præciseringer, blev 

godkendt. 

1.c Siden sidste bestyrelsesmøde har bestyrelsen online taget stilling til og godkendt indstilling vedr. deltagelse 

i konferencen ’One Year of Russia’s Invasion of Ukraine: The Future of ”The Common Europaen House”?’ den 

24. februar, efter at det lykkedes at få ændret programmet. Processen og afgørelsen blev diskuteret på mødet. 

 

2. Økonomi 

2.a Økonomi pr. januar 2023 

Hovedkassereren orienterede om status, herunder at hvor det for 2022 havde været budgetteret med et 

underskud på 109.300 kr., så forventes det, at vi lykkes med at skabe et overskud på godt 50.000 kr. Det 

skyldes bl.a. lønbesparelser og projektindtægter, og det præcise resultat kendes først når årsregnskabet er 

afsluttet. 

Budget for 2023, godkendt på bestyrelsesmødet i december, blev kort gennemgået. Kort diskussion vedr. 

stigende lokaleomkostninger og fastholdelse af budgetlinjer til udgifter til kredsarbejde. Der blev også henvist 

til den udsendte projektspecifikation.  

Hovedkassereren ønsker brainstorm om nye indtægtskilder og budgetforslag for 2024 på næste 

bestyrelsesmøde. 

 

2.c Status nye medlemmer 

Opdateret opgørelse over medlemstilgangen i indeværende kontingentår (oktober 2022 - oktober 2023) blev 

fremlagt, som supplerer den detaljerede ovesigt fremlagt i forbindelse med landsmøderne. 

Kontingentopkrævninger for 2023 er udsendt, og restancer har modtaget ’final warning’. Bemærkning om 

indmeldelse af nyt kollektivt medlem (Alternativet, se punkt 3.a) og udmeldelse af tidligere medlem (Brahma 

Kumaris). 

 

3. Organisatorisk status 

3.a Indkaldelse af landsmødet 

Forslag til indkaldelse/invitation, deltagergebyr samt budgetoverslag blev fremlagt og godkendt. 

Victoria Davidsen vil tage kontakt til Bæredygtighedshuset i Kolding vedr. arrangement i forbindelse med 

landsmødet, og overvejer at bruge landsmødet som anledning til at starte kreds i Kolding/Trekantsområdet. 

 

3.b Optagelse af Alternativet 
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Bestyrelsen godkendte Alternativets ønske om medlemskab af FN-forbundet. Caroline Lauritsen er som 

forperson for Fyndkredsen indstillet på at deltage til Alternativets landsmøde, som de har inviteret til den 20. 

maj. 

 

3.c Medlemsstatus WFM 

Bente Nielsen havde efter orienteringen på sidste bestyrelsesmøde fremsendt indstilling om skift af FN-

forbundets medlemsstatus fra ’Membership Organization’ til ’Associated Organisation’. 

Bestyrelsen støttede indstillingen.  

 

3.d Kommunikationsstrategi 

Efter et års arbejde med strategien blev det endelige udkast kort fremlagt og godkendt af bestyrelsen. For at 

strategien skal lykkes, kræver det at alle er med til at følge og gennemføre den. 

 

3.e Medlemshvervnings- og fastholdelsesstrategi 

Enkelte af forslagene i det udsendte udkast var genstand for længere diskussion, herunder om kredsenes 

selvstændighed og ret til at bestemme egne aktiviteter og samarbejde. Det blev bemærket at udkastet er 

meget skitseagtigt og der mangler analyser (herunder den påtænkte medlemsundersøgelse) og oversigter 

(f.eks. over materialer). Forpersonen havde efter sidste forretningsudvalgsmøde fremsendt kommentarer til 

udkastets pennefører, Kim Frederichsen, og yderligere kommentarer fra bestyrelsesmedlemmer kanaliseres 

via Victoria Davidsen, der kontakter Kim. 

 

3.f Yderligere organisatorisk status (sekretariat, FU, WFUNA) 

Hovedkasseren meddelte at hun har sagt ja til at medvirke som ekspert i Interstep-projekt om ’Impact+ 

exercise’. 

Generalsekretæren orienterede om den nuværende sekretariatsbemanding (som nu yderligere består af 

informationspraktikant 4 dage om ugen samt frivillig 1 dag om ugen), samt om situationen i WFUNA, efter at 

WFUNA’s generalsekretær er blevet alvorligt syg i forbindelse med tjenesterejse til Asien. 

 

4. Øvrige indstillinger, igangværende og kommende aktiviteter 

4.a Handlingsplaner 2023 fra bestyrelsesudvalg og kredse: 

 Udkast til handlingsplaner for bestyrelsens menneskerettighedsudvalg og fred og konfliktløsningsudvalg 

blev fremlagt og godkendt. 

 Der vil senere komme udkast til handlingsplaner for bestyrelsens projektudvalg og bæredygtighedsudvalg. 

 Udkast til handlingsplaner for Nordjyllandskredsen og Fynskredsen, samt arbejdsskitse for 

Viborgnetværket blev godkendt. 

 Bestyrelsen forventer også udkast til arbejdsplan for Københavnskredsen på et senere tidspunkt. 

 

4.b Vedr. Afghanistan særloven 

Indstilling fra fred og konfliktløsningsudvalget om opfølgende henvendelse til Udlændinge- og 

integrationsministeren (vedr. ’Særloven om Midlertidig Opholdstilladelse for Personer, der i Afghanistan har 

bistået danske myndigheder mv.’) blev fremlagt og godkendt; forpersonen vil stå som underskriver på 

fremsendelsen. 
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4.c Palæstina-konference 

Indstilling fra fred og konfliktløsningsudvalget og menneskerettighedsudvalget vedr. forslag til afholdelse af en 

konference på Christiansborg blev fremlagt og godkendt. Det blev oplyst, at konferencens arbejdsgruppe 

består af Ole Olsen, Christian Juhl og Kjeld Åkjær, og at målgruppen er politiske beslutningstagere og ellers 

alle, der kunne være interesserede. 

 

4.d Fælleseuropæisk udtalelse om Ukraine 

Det hollandske FN-forbund havde taget initiativ til fælles udtalelse for de europæiske FN-forbund i forbindelse 

med årsdagen for den russiske invasion af Ukraine, som bestyrelsen besluttede at FN-forbundet tilslutter sig -

med tak for initiativet og opfølgende spørgsmål til dem om spredning og publicering. 

 

4.e Aktiviteter siden sidst 

Generalsekretæren orienterede kort om det udsendte bilag, og nævnte bl.a. afholdelsen af det fællesnordiske 

bestyrelsesmøde og konference i FN Byen. Bestyrelsesmedlemmer, der havde deltaget, tilkendegav tilfredshed 

med initiativet, men efterlyste bl.a. noget mere konkret opfølgning (f.eks. kursus- eller politiske aktiviteter), og 

bemærkede, at der havde været for snævert fokus på hvordan parlamentarikere kan kommunikere med de 4 

agencies med et nordisk mandat i FN Byen, og på udviklingsdelen, hvor FN-forbundet kan bidrage med fred og 

konfliktløsning og menneskerettigheder. 

 

4.f Større aktiviteter resten af landsmødeperioden 

En opdateret kalenderoversigt var udsendt til mødet; datoerne for nogle af udvalgenes aktiviteter var ændret, 

så det skal rettes. 

 

5. Eventuelt 

Victoria Davidsen orienterede om sin deltagelse i delegationen til årets møde i FN’s Kvindekommission, via sit 

engagement i ’Ungeambassadører for Beijing+30’ (som Kvindernes U-landsudvalg, KULU, står for, med støtte 

fra FN-forbundet), som også er meddelt skriftligt til bestyrelsen i mail den 17. januar. 

Der blev rejst spørgsmål om Globalis, konkret om beskrivelsen af krigen Ukraine, som blev opfattet som for 

Ruslands-venlig, og der var fremsendt mail til bestyrelsen hvor udvalgte afsnit af teksten var markeret med gul 

tekstfremhævningsfarve. Andre bestyrelsesmedlemmer opfattede omvendt teksten som balanceret. 

Generalsekretæren orienterede om Globalis, om historien bag og at det er et undervisningssite, og ikke er en 

del af FN-forbundets politiske policyarbejde; og havde fremsendt teksten med de markerede afsnit til det 

norske FN-forbund, der er ansvarlige for sitet, og bedt dem gennemgå og opdatere teksten hvor der måtte 

være fejlagtige oplysninger. 

 

 


